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ZÁPISNICA 

z 5. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 5.4.2023 (streda) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola uznesení 

5. Funkčné obdobie riaditeľa ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča 

6. Žiadosť neverejného poskytovateľa sociálnej služby 

7. Plat hlavnej kontrolórky obce v roku 2023 

8. Projekt Rekonštrukcia evanjelickej fary  

9. .Zámer na kúpu nehnuteľnosti do vlastníctva obce Rimavská Baňa, parcelu registra „E“ 1126/1vo 

výmere 101 m2 

10. Žiadosť o kúpu časti parcely  

11. Žiadosť o kúpu nehnuteľnosti  

12. Kúpa veľkokapacitného párty stanu 

13. Zabezpečenie udalostí (Služby božie v prírode, Výstup na Sinec, Vatra Slobody) 

14. Zber, odvoz a likvidácia tuhého komunálneho odpad 

15. Interpelácie poslancov 

16. Záver 

 

K bodu 1 a) 

Otvorenie v poradí piateho zvolaného zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-

2026, ktoré sa konalo 5. apríla 2023 o 17:00 hod., zvolala a viedla starostka obce Rimavská Baňa 

Mgr. Elena Polóniová v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

v z.n.p..  

Starostka obce informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona 

verejné. Pozvánka bola, doručená poslancom OZ. Jeho konanie bolo vyhlásené v miestnom rozhlase, 

oznámenie o konaní bolo zaslané prostredníctvom obecných SMS, ďalej bola pozvánka zverejnená na 

úradnej tabuli a na webovom sídle obce v zákonom určenej lehote.  

Privítala všetkých zvolených prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny). Konštatovala, že na 

začiatku zasadnutia boli prítomní všetci 7 poslanci (z počtu 7) a tak bolo od začiatku rokovania obecné 

zastupiteľstvo uznášania schopné.  

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

prítomní poslanci Igor Bagačka a Peter Rapčan. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 58/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na plánované 5. zasadnutie aj návrh 

programu, ktorý obsahoval 16 bodov. Prítomní na vyzvanie starostky obce nemali pozmeňujúce návrhy 

a žiadne doplňujúce body k rokovaniu a tak začali rokovanie v znení programu z pozvánky. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 59/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 3 

Starostka obce navrhla schváliť za členov návrhovej komisie prítomné poslankyne Ing. Alcnauerovú 

a Mgr. Dovalovú.  

Návrh bol poslancami schválený.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 60/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Ing. Jana Alcnauerová následne predniesla k už prerokovanému bodu 1 b) a 2 návrhy znenia 

uznesení na hlasovanie. 

 

K bodu 4 

Starostka v tomto bode vyhodnotila plnenie uznesení z predchádzajúcich zasadnutí volebného 

obdobia 2022 – 2026 a informovala OZ, že: 

Uznesením č. 52/2023 – OZ schválilo podanie žiadosti o nenávratný finančný príspevok v rámci 

výzvy IROP-PO7-SC76-2022-98 – splnené – obec vlastnými personálnymi kapacitami vypracovala a 

predložila dňa 13.03.2023 žiadosť na projekt „Podpora prípravy projektových dokumentácií 

investičných projektov Obce Rimavská Baňa“ 

 Uznesením č. 53/2023 – OZ schválilo vydláždenie nádvoria pri hasičskej zbrojnici z vlastných 

zdrojov obce – splnené – dodávateľ vykonal stavebné úpravy nádvoria a nástupnej plochy. V najbližších 

dňoch bude fakturovať stavebné práce za nádvorie a osobitne na novostavbu chodníka.  

Uznesením č. 54/2023 – OZ schválilo doplnenie Smernice o úhradách za krátkodobý prenájom 

hnuteľného majetku obce Rimavská Baňa a o prenájom prívesného vozíka RS667YI občanom 

Rimavskej Bane za 10 € / 24 hodín so zálohou 50 € za podmienok, že občan nemá evidovaný záväzok 

voči obci – splnené – znenie bolo do smernice obcou zapracované. 

Uznesením č. 57/2023 – OZ schválilo úpravu Smernice o úhradách za krátkodobý prenájom 

hnuteľného a nehnuteľného majetku obce Rimavská Baňa za účelom určenia výšky prenájmu 

usporiadania akcií organizovaných DHZ Rimavská Baňa za cenu skutočne spotrebovaných režijných 

nákladov, cena za vykurovanie prenajatých priestorov 30 € v deň prenájmu a ak sa vykuruje deň pred 

prenájom navýši sa suma jednorazovo o 30 €, cena za elektrickú energiu sa určuje podľa skutočnej 

spotreby – splnené – znenie bolo do smernice obcou zapracované.  

To bolo k správe pani starostky o plnení uznesení všetko.  

Od poslancov OZ neboli podané žiadne otázky či pripomienky a tak starostka obce, vyzvala členov 

návrhovej komisie na predloženie návrhu uznesenia. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 61/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 5 

Starostka obce informovala správou o končiacom funkčnom období riaditeľstva ZŠ s MŠ Juraja 

Palkoviča. Dňa 4.7.2018 bol p. Mgr. Vojtech Elek menovaný do kariérovej pozície Základnej školy s 

materskou školou Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani a jej súčastí školského klubu detí, materskej školy 

a školskej jedálne a kuchyne pri základnej škole na päťročné funkčné obdobie s  účinnosťou od 1. 

augusta 2018.  

Pokračovala informáciou o plánovanom vyhlásení výberového konania na obsadenie funkcie 

riaditeľa školy. Znenie výberového konania je na legislatívnej kontrole. Po odsúhlasení znenia 

výberového konania Regionálnou školskou správou v Banskej Bystrici by k vyhláseniu malo dôjsť 

17.4.2023. Uzávierka prijímania žiadostí na post riaditeľa školy je plánovaná 31.5.2023 do 12:00 hod... 

Uchádzači, ktorí predložia žiadosť v termíne budú 7 dní pred termínom výberového konania 

oboznámení. Predpoklad uskutočnenia výberového konania pred komisiou bude v priebehu Júna 2023.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová mala otázku, či školská rada už zasadala, v prípade ak áno, kto sa stal 

predsedom.  

Starostka obce informovala, že školská rada už zasadla a predsedom sa opätovne stal p. Mgr. 

Bystriansky. Konštatovala, že z dôvodu ochorenia predsedu sa zasadnutie 1 x presúvalo na iný termín.  
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Hlavná kontrolórka obce p. Ing. Fabová, mala otázku na termín nástupu zvoleného riaditeľa. 

Starostka obce informovala, že predpokladaný nástup je od 1.8.2023.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 62/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 6 

Pokračovali v téme žiadosti neverejného poskytovateľa sociálnej služby.  

Starostka obce opísala situáciu s ktorou je žiadosť spojená. „Dňa 10. marca 2023 bola doručená 

žiadosť neverejného poskytovateľa sociálnej služby o finančný príspevok na prevádzku sociálnej služby 

od Senior centrum n.o. Hrnčiarka Ves, Pondelok 80. Umiestnený je tam p. Jozef Kušpál. Neverejný 

poskytovateľ sociálnej služby podľa § 75 ods. 11 zákona o sociálnych službách podáva písomnú žiadosť 

o poskytnutie finančného príspevku pri odkázanosti fyzickej osoby na pomoc inej fyzickej osoby pri 

úkonoch sebaobsluhy a finančného príspevku na prevádzku poskytovanej sociálnej služby. Priemerné 

ekonomicky oprávnené náklady na poskytovanú sociálnu službu prepočítané na jedno miesto/mesiac. 

Podľa § 72 ods. 20 zákona o sociálnych službách poskytovateľ sociálnej služby je povinný zverejniť na 

svojom webovom sídle, a ak ho nemá, na inom verejne dostupnom mieste a) priemerné ekonomicky 

oprávnené náklady podľa odseku 2 písm. a) a odseku 3 písm. a) za predchádzajúci rozpočtový rok 

najneskôr do konca februára príslušného rozpočtového roka, b) priemerné ekonomicky oprávnené 

náklady podľa odseku 2 písm. a) a odseku 3 písm. a) za predchádzajúci rozpočtový rok v štruktúre podľa 

odseku 5 najneskôr do konca apríla príslušného rozpočtového roka.“  

Zákon od februára hovorí, že okrem príspevku, ktorý hradí sama osoba resp. rodina, si neverejný 

poskytovateľ môže (nie výlučne musí) požiadať od samosprávy preplatenie nákladov na prevádzku za 

občana umiestneného v zariadení. Medzi samosprávami sa líši prístup k žiadostiam tohto typu od 

neverejných poskytovateľov. Niektoré obce prispievajú, niektoré nevykazujú aktivitu a nereagujú. 

Skonštatovala, že obec zistila, že toto zariadenie nemá vyčíslené náklady na prevádzku a tak nie je 

možné zistiť reálne prevádzkové náklady a z čoho žiadaná suma 100 € vychádza. Neverejný 

poskytovateľ, by mal zverejňovať finančné náklady zariadenia na svojej stránke a podľa toho vychádzať 

pri vyčíslení financovania od osôb resp. rodín a samospráv.  

Starostka prítomných poslancov informovala, že táto téma bola jednou z diskusií na Sneme ZMOS-

u, kde odporúčajú obciam aby dôkladne zvážili a prediskutovali vo svojich obecných zastupiteľstvách, 

všetky doručené žiadosti a nestavali tak, akoby neboli doručené. Podotkla, že na Sneme tiež zaznelo, že 

niektoré sociálne zariadenia dávajú na obce už aj súdnu žalobu, hoci samotný zákon hovorí, že obec 

môže finančne prispievať. Zároveň je však polemické a otázne, či obec má prispievať v prípade ak nie 

je žiadateľom na umiestnenie občana do zariadenia. Ako prípad uviedla situáciu p. Kušpála, ktorý bol 

umiestnený do zariadenia v Hrnčiarskej Vsi na žiadosť svojej dcéry, nie za žiadosť obce. V kontexte 

tejto situácie starostka prezentovala zložitosť prípadu p. Kušpála, ktorý bol náhle prepustený z iného 

zariadenia a obec mu pomáhala so základný životnými podmienkami a suplovala rodinu. 

Ozrejmila situáciu. P. Kušpál bol náhle prepustený z doliečovacieho zariadenia z Hnúšte, obec bola 

nápomocná jeho rodine pri potrebe neodkladného hľadania ubytovacieho sociálneho zariadenia so 

starostlivosťou. Obec rodine pomohla konzultovať situáciu s VÚC. Zisťovala, kde by mohol byť čo 

najskôr umiestnený. V Lučenci sa zistilo, že p. Kušpál je tretí v poradí. V tom čase sa jeho zdravotný 

stav v podmienkach bývania na železničnej stanici, zhoršoval. Starostka obce ako aj obec a zamestnanci, 

kontrolovali jeho situáciu, snažili sa mu pomôcť a postarať sa, tak aby mal základné potreby naplnené. 

Nedokázal sa v domácnosti, ktorá nebola na vozík prispôsobená pohybovať sám. Kúpeľňa bola mimo 

jeho dosahu 

Ďalej pokračovala informáciou spojenou s finančnou situáciou obce. Obec Rimavská Baňa nemá v 

rozpočte na rok 2023 vyčlenenú finančnú položku na prevádzku poskytovanej sociálnej služby v roku 

2023 z ktorej by neverejnému poskytovateľovi sociálnej služby poskytla tieto finančné prostriedky. 

Konštatovala prítomnými poslancami, že potrebné zvážiť postoj OZ a financovanie z dlhodobého 

hľadiska, pretože je to otázka a téma aj do budúcna. Aktuálna žiadosť predstavuje 100 €/mesačne, teda 

1 200 €/ročne z rozpočtu obce. Prípadným nárastom počtu žiadostí neverejných poskytovateľov na obec 

môže časom narastať. 

Hlavná kontrolórka obce sa pridala k jednaniu a upovedomila, že ide o celoslovenský problém. Zákon 

o sociálnych službách nestanovuje, že obec musí prispievať, nakoľko prevádzkové náklady na zariadenia 
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sociálnych služieb sú finančne pokryté zriaďovateľom, ktorým je VÚC. Sú obce, ktoré majú pravidlá 

určené vo vlastných VZN.  

Poslanci rokovali o tejto téme a žiadosti. Spoločne konštatovali, že pri odkázanosti občanov bude 

obec nápomocná. Bez ohľadu na rodinné vzťahy by mala byť hlavne rodina, ktorá sa snaží o svojho 

blízkeho postarať v čo najväčšej možnej miere. Z dôvodu, že obec nebola v tomto prípade priamym 

žiadateľom, poslanci obecného zastupiteľstva neschválili poskytnutie finančného príspevku na 

prevádzku na zabezpečenie poskytnutia sociálnej služby neverejným poskytovateľom sociálnej služby 

z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov v rozpočte. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 63/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 7 

V tomto bode starostka obce vyzvala zamestnankyňu v oblasti personalistky a miezd obecného 

úradu. 

Ing. Oravcová, informovala o každoročnej potrebe prehodnotenia platu hlavnej kontrolórky obce, 

po tom ako je štatistickým úradom zverejnená oficiálna informácia o priemernej nominálnej mesačnej 

mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve za rok 2021. Od nej sa odvíja správny výpočet mzdy 

hlavného kontrolóra obce. Pokračovala informáciou, že „Priemerná mesačná mzda zamestnanca v 

hospodárstve SR dosiahla v roku 2022 výšku 1 304 eur (čo je o 93 Eur viac ako za rok 2021) – informácia 

bola zverejnených 3. marca 2023 zo štatistických údajoch SR. Priemerná mesačná výška mzdy za 

predchádzajúci kalendárny rok má v zmysle § 18 c) Zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení dopad 

na výšku platu hlavného kontrolóra obce. Výpočet mesačnej mzdy hlavnej kontrolórky obce s úväzkom 

0,1 prepočtom predstavuje mzdu na rok 2023 vo výške 167,00 Eur/Brutto mesačne, čo je navýšenie o 

12,00 Eur/Brutto mesačne v porovnaní z predchádzajúcim rokom.“ 

Na záver konštatovala, že takto určená mzda je so spätnou platnosťou od 01.01.2023 a že právomoc 

určovať plat hlavného kontrolóra obce patrí podľa § 11 ods. 4 písm. j) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov do výlučnej právomoci obecného zastupiteľstva.  

Poslanci obecného zastupiteľstva porozumeli, informáciu zobrali na vedomie a hlasovali o zákone 

určenom výpočte platu hlavnej kontrolórky obce. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 64/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8 

V tomto bode boli prítomní poslanci starostkou obce oboznámení po postupoch v rámci projektu na 

interiér pri „Rekonštrukcii evanjelickej fary“. Termín na odovzdanie návrhov ideovej štúdie so 

zážitkovou expozíciou je do 21.4.2023 emailom na adresu projekt@obecrimavskabana.sk. Dňa 

25.4.2023 je plánovaná prezentácia predložených návrhov pred internou komisiou. V ten istý deň dôjde 

aj k výberu realizátora. Do 2 týždňov od prezentácie bude obhliadka priestorov a zameranie miestností. 

Do 2 mesiacov odovzdanie projektovej dokumentácie. Taký je plán.  

Starostka pokračovala informáciou, že sa za obec zúčastnila v Jelšave na zasadnutie Rady strategicko-

plánovacieho regiónu BBSK Rimavská Sobota a Revúca, kde bol prezentovaný náš projektový zámer 

rekonštrukcie fary na návštevnícke centrum Gotickej cesty. Rada SPR BBSK hlasovala o prioritne 

podporovaných projektoch v BBSK z Integrovaných územných investícií (IÚI) v novom období 2022-

2027. Rada SPR náš projekt hodnotila v ako jeden z najviac podporujúcich. Obec sa bude naďalej snažiť 

hľadať rôzne zdroje financovania napr. UMR Rimavská Sobota, SPR, možno Nórske fondy.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová bola na stretnutí MAS Malohont, informovala, že schválili podporu 

pri financovaní projektu.  

Starostka obce pokračovala, že aj samotná obec Utekáč prispeje na projekt v sume 100 €, 

Mikroregión Rimava a Rimavica sumou 1 000 €.  

Predložila poslancom zadanie vrátane príloh k vytvoreniu ideovej štúdie „Návštevníckeho centra 

gotickej cesty v Rimavskej Bani“ vychádzajúc z pracovných rokovaní pracovného tímu pre dizajnéra, 

architekta. Komentovala, že jedna miestnosť bude slúžiť evanjelickému zboru, dve miestnosti budú 

mailto:projekt@obecrimavskabana.sk
https://www.bbsk.sk/strategicko-planovacie-regiony
https://www.bbsk.sk/strategicko-planovacie-regiony
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spojené a vytvorené bude návštevnícke centrum, okrem toho bude v budove kuchynka a kancelária. 

Návrh riešenia stavby bude aj s kaviarňou s gangom.  

Poslanec p. I. Bagačka mal otázku na predpokladaný rozpočet stavby.  

Starostka obce informovala, že aktuálna projektová dokumentácia a rozpočet na stavebné práce z 

decembra 2022 predstavujú priebežný pracovný rozpočet vo výške 375 000 €. Po skončení prvého 

štvrťroka 2023 budú cenníky a následne aj rozpočet stavebnej časti aktualizované. Tento rozpočet však 

nezahŕňa náklady na interiérové vybavenie. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 65/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 9 

Prešli k ďalšiemu bodu kde spoločne rokovali o kúpe nehnuteľnosti od p. Farkaša z Lehoty nad 

Rimavicou. Starostka obce priblížila, že sa jedná o parcelu v areály školy, konkrétne parcela registra „E“ 

parc. č. 1126/1 trvalý trávny porast vo výmere 101 m2, parcela evidovaná na LV č. 563. Oboznámila, že 

s pánom Farkašom, ako správcom Urbariátu Lehota nad Rimavicou, obec jednala ohľadom spätného 

výrubu daní, ktoré nemal priznané, pri tom došli k príležitosti dohodnúť sa na odpredaji a cene za 

pozemky o ktoré by obec mala záujem. Ujasnila, že ide o parcely, nie o tie, ktoré obec plánuje za 

stavebné pozemky. 

Poslanci OZ súhlasili na zasadnutí s kúpu tohto pozemku do vlastníctva obce. Začali diskutovať 

o kúpnej cene, ktorá bola hlavnou témou diskusie.  

Starostka obce pripomenula, že keď obec kupovala pozemok od Slovenského pozemkového fondu 

(SPF) pod chodníkom pri Hasičskej zbrojnici, bola hodnota a cena 5,40 € m2. Minulý rok obec cez 

verejnú obchodnú súťaž, ktorú vyhral p. Smugala predala pozemok za 4,50 € m2.  

Poslanci diskutovali o primeranej cene a o pozemku pod starou budovou dielne v areály školy. Boli 

však obavy, že môže byť problém preukázať, prečo by sa mal pozemok predávať za nižšiu cenu, ako 

bola jeho pôvodná hodnota pri kúpe. Zastávali názor, že by sa mali pozemky predávať za cenu obvyklú 

v obci. Diskutovali o rozmedzí medzi sumami. Nakoniec schválili kúpu nehnuteľnosti za 4,50 € m2.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 66/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 10 

V desiatom bode rokovania sa riešili žiadosť pána Zdenka Puškáša o kúpu časti parcely registra „C“ 

č. 296/1, zastavaná plocha a nádvorie, ktorá susedí s parcelou vo vlastníctve jeho rodičov. Starostka obce 

uviedla, že rodina Puškášovcov, riešila s obcou iné veci avšak popri nich vyjadrili záujem o kúpu tejto 

parcely. Pripomenula, že v minulosti mal o túto parcelu záujem pán Roman Kuru. Rodina Puškášová má 

zámer vrátiť sa z terajšieho pobytu, kde nie sú spokojní do obce.  

Poslanci OZ zastávali rovnaký postoj k žiadosti ako pri žiadosti o odpredaj pána Romana Kuru. 

Rozhodli sa neuznášať o žiadosti k pozemkom na ulici Železničná, keďže táto téma bola už prerokovaná 

na predchádzajúcich zasadnutiach a ich zámer je rovnaký a tak pristúpili rovno k téme bodu jedenásť. 

 

K bodu 11 

V súvislosti s bodom desať mladší pán Puškáš Dominik požiadal pri rovnakej príležitosti o kúpu 

nehnuteľnosti rodinného domu na ulici Repno so súpisným číslom 37 a 38, kam by sa spoločne s rodinou 

chceli zo zahraničia presťahovať a bývať. Jedná sa o starú školu a rodinný dom ležiace na parcele registra 

„C“ č. 56/2 a č. 56/1. Starostka obce informovala nové obecné zastupiteľstvo, že v predchádzajúcom 

volebnom období 2018-2022 poslanci OZ Uznesením č. 362/2023 schválili pozemky za prebytočné 

avšak z dôvodu statického stavu stavby súčasne schválili aj jej odstránenie a likvidáciu. Ďalej uznesením 

OZ poverilo starostku obce na získanie cenových ponúk za odstránenie stavby a likvidáciu odpadu. 

Nakoľko cenová ponuka za samotné odstránenie bola 9,5 tisíc, obec nepristúpila z finančného hľadiska 

k odstráneniu.  

Poslanci Uznesenie ponechali za platné, stavba pre nich nie je vhodná na bývanie, a tak nediskutovali 

jeho zmene jeho znenia či zrušení. 
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K bodu 12 

Spoločne prešli k bodu s témou rokovania o kúpe veľkokapacitného párty stanu.  

Starostka obce oboznámila, že obec podala v roku 2022 žiadosť o poskytnutie dotácie BBSK na akciu 

Juniáles 2023. V rozpočte obec zahrnula a žiadala aj o dotáciu na kúpu veľkokapacitného párty stanu 10 

m x 5 m, takého aký sme mali požičaný od obce Rimavské Zalužany pri otváraní Gotickej cesty 

v Auguste 2022. Informovala, že žiadosť ešte vyhodnotená nie je a nevieme, či budeme podporený a ani 

to v akej výške. Potrebovali by sme ho už pri príležitosti plánovanej veľkej akcie „Služby božie 

v prírode“, ktoré sa budú konať v Máji 2023. 

Ing. Alcnauerová informovala, že na schôdzi Mikroregiónu Rimava a Rimavica, ktorého sa zúčastnila 

schválilo členovia mikroregión kúpu takéhoto stanu.  

Starostka obce zisťovala ceny od okolitých obcí. Obec Rimavské Zalužany tento párty stan kúpilo za 

700 € teraz stojí vraj 750 €.  

Poslanci OZ schválili kúpiť stan s použitím na akciu, ktorá sa bude konať 8. mája a slúžiť bude na 

každoročnú akciu Juniálesu, či iné akcie.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 67/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 13 

V tomto bode prítomní riešili organizačné zabezpečenie udalostí „Služby božie v prírode“, „Výstup 

na Sinec“ a „Vatra Slobody“. 

Starostka obce informovala, že „Služby božie v prírode“ budú 8.5.2023 deň sviatku víťazstva nad 

fašizmom. Organizujú ho Západný dištrikt evanjelickej cirkvi na Slovensku. Informovala plánoch: 4. – 

5. mája bude Hliadka MOPS pomáhať pri vození a príprave pivných setov a lavíc na akciu. 7. mája 

o 10:00 hod. bude v réžií cirkvi  stavanie pódia a ozvučenia, obec bude nápomocná. 8. mája bude akcia 

prebiehať so svojim hlavným programom priamo na futbalovom ihrisku, Pamätníku SNP a po kladení 

vencov bude pochod do Kraskova a malá ukážka bojov a na Hrbe. Ráno 8. mája 7:00 hod. príprava 

a inštalácia ozvučenia. O 10:00 hod. začiatok služieb božích. O 11:45 hod. bude Kladenie vencov SZPB 

pri pamätníku SNP spoločne s Klubom vojenskej histórie. O 12:15 hod. obed. O 13:30 hod. pochod 

k pamätníku do Kraskova či malá ukážka bojov na hrbe. O 17:00 hod. Odchod z Kraskova smer 

Rimavská Baňa. Koniec akcie v Rimavskej Bani cca 14:00 hod.. 

Pokračovala informáciou, že v réžií obce je zabezpečenie lavíc na sedenie a ich dovoz pre približne 

300 návštevníkov. Hliadka MOPS bude koordinovať v areály ZŠ parkovanie. Prípravu obedu pre 

návštevníkov a dobrovoľníkov, budeme „zastrešovať“ my a preto vyzvala poslancov aby pomohli 

zostaviť partie na varenie porcií cca 400 – 500 jedál t.j. cca 5 kotlov. Obec dostane na nákup ingrediencií 

od cirkvi cca 1 000 €, nákup dostácií zabezpečí obec a jednotlivé partie kuchárov, ktorý uchovajú bloky 

pre cirkev. Cena jedla bude 2,00 €. Oznámila, že Západný dištrikt si neželá aby sa predával alkohol 

avšak výdaj kofoly prípadne minerálky bude potrebný. Zabezpečíme ho my resp. Lubajovci, ak budú 

mať záujem predávať aj napriek tejto podmienke.  

Poslanec pán Foľk, bude členom jednej partií, navrhol aby každá partia pozostávala z 1-2 žien.  

Ochotu pomoci pri varení vyslovili poslanci Bagačka, Kubaliak, Foľk.  

Pokračovali k spomienkovej „Vatre slobody“, ktorá sa z dôvodu služieb božích rozhodli poslanci 

presunúť na 6.5.2023 (sobota). Úloha pre poslancov je zabezpečiť drevo na aspoň 3 m vatru slobody. 

Pokračovali akcií „Výstup na Sinec“, ktorý sa uskutoční 30.4.2023 v nedeľu od 8:00 hod.. V ten 

istý deň po výstupe sa dohodli na stavaní Mája.  

Ing. Alcnauerová sa opýtala na spoločný Deň zeme Mikroregiónu Rimava a Rimavica.  

Starostka obce informovala, že tento rok mikroregión vyčlenil týždeň ku dňu zeme, počas ktorého 

obce prispejú k celosvetovej iniciatíve, čisteniu a zbere smetí samostatne a dňa 29.4.2023, bude k tejto 

udalosti spoločný guľáš na Kocihe. Pokračovala, že ku dňu zeme bude v našej obci tento rok jarná 

„Gruntovačka“ v okolí Náučného chodníka SNP – Bojisko Rimavská Baňa. Zapojiť sa môže ktokoľvek. 

Ráno 21.4 2023 o 9:00 hod. bude stretávka pri obecnom úrade v Rimavskej Bani. Obec zabezpečí 

rukavice, vrecia a poskytne dobrovoľníkom občerstvenie v podobe guľášu od pána Foľka, ktorý sa bude 

podávať v areály Komunitného centra.  
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Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 68/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 14 

Prešli k bodu o zbere, odvoze a likvidácii tuhého komunálneho odpadu. Vedenie obce pravidelne 

na svojich zasadnutiach rieši tému, ako znížiť počty vriec resp. vyložených malých 5-20 litrových 

odpadových sáčkov/tašiek v deň zvozu, nakoľko ich zberová firma započítava ako 120 litrovú t.j. plnú 

kupu. Obec vychádzajúc z predchádzajúceho zasadnutia zakúpila 1 200 litrový kontajner, do ktorého 

v deň zvozu hliadka MOPS sáčky popri kupách zlučuje a zahadzuje, aby sa v obci počty znížili. 

Starostka obce informovala o aktuálnom počte zberu odpadkových vriec. Pomocou hliadky robíme 

osvetu k správnej manipulácií z odpadom v domácnostiach. Aj po pristúpení k týmto opatreniam, fi 

Brantner, s.r.o. vyfakturovala v marci za február až 60 vriec. Starostka obce informovala, že hliadka 

MOPS chodí ráno pred zvozom počítať vrecia a na jednotlivých uliciach vedú aj evidenciu, kto koľko 

vriec vyloží. Takto osobitne vyložené vrecia zlučujú do prázdnych kúp a hromadne do 1 200 litrového 

kontajnera. Avšak zberová spoločnosť prichádza až po nich a medzi tým občania, keď vidia a počujú 

smetiarske auto vtedy ešte rýchlo odpadové sáčky vykladajú.  

Poslanec Račák navrhol aby pán Krajňák, koordinátor MOPS, išiel na zvoz priamo s vodičom 

a spoločne to budú počítať aby nevznikli rozdiely. Prípadne aby bol fi Brantner zakázaný zber týchto 

samostatných vriec. Poslanci konštatovali, že v deň zebru nemusí byť pán Krajňák v práci a hneď budú 

rozdiely.   

Poslanci sú za to aby sa v počítaní a zlučovaní pokračovalo a tiež aby členovia hliadky MOPS 

spoločne s vodičom a odsledujú sa presné počty. Ak nedôjde k zlepšeniu situácie alebo budú nejaké 

nezrovnalosti pri výpočtoch v porovnaní s fakturovaným počtom, najbližšie zasadnutie by odvoz vriec 

firmou zrušili a všetky by sa boli povinne odvážali a združovali do veľkoobjemových kontajnerov.   

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 69/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 15 

Starostka obce na začiatok informovala poslancov o začiatku rekonštrukcie 6,5 km cesty od katastra 

Rimavskej Bane pred Rimavským Brezovom do Hnúšte. V spojení s rekonštrukciou a množstvom 

odpadu, zeminy a asfaltu, ktoré vznikne sa kompetentné osoby obrátili na starostku obce a diskutovali 

o možnosti jeho umiestnenia a využitia. Starostka obce sa informovala u poslankyni Ing. Alcnauerovej, 

ako je to so stavebným materiálom z takejto stavby. Oznámila, že s ňou komunikovali aj členovia 

urbariátu, ktorí mali zámer umiestniť odpad na dočasnej skládke na pozemku súkromnej osoby. 

Poslankyňa Ing. Alcnauerová potvrdila, že môžu vzniknúť problémy a súkromné osoby tak môžu byť 

nahlásené za trestný čin. Súkromné osoby by v tomto prípade mali mať nahlásené na Okresnom úrade 

v sídle kraja, aby dostali povolenie na terénne úpravy a mohli túto zeminu resp. odpad prevziať. Ako 

príklad spomenula nahlásenie občanov z obce Zacharovce, kedy nebola terénna úprava na Okresnom 

úrade nahlásená a je táto situácia v konaní. Ing. Alcnauerová zdôraznila dôležitosť získania potrebných 

povolení na využitie nadbytočného materiálu o stavby. Súkromné osoby by tento odpad nemali držať 

pokým nemajú povolenie a zmluvu so stavebnou firmou o uložení stavebného odpadu na terénne úpravy. 

Starostka obce konštatovala, že niektoré cesty v obci sú v zlom stave a túto zeminu a materiál by sme 

vedeli použiť na vyrovnávanie týchto ciest, taktiež by sme mohli dať urobiť cestu od Repna, smerom na 

vyhliadkovú vežu. Starostka oznámi tento zámer inštitúciám na povolenie.  

Ďalej v bode interpelácie poslancov, boli poslanci starostkou obce vyzvaní na podanie ich podnetov 

a otázok.  

Poslanec Rapčan mal otázku na zlomený múr pri hasičskej zbrojnici, ku ktorému priniesol prítomným 

aj fotodokumentáciu.  

Starostka obce informovala, že nejde o múr vo vlastníctve obce má to povodie, s ktorými je pri 

požiadavkách ťažká komunikácia.  

 

Spomenula, že tá cesta sa bude ešte rezať a polovica profilu mreže prepília a urobia priepust do potoka. 

Infomovala, že deň po zastupiteľstve firma Kape plus ukončuje kladenie dlažby na chodníku, zostávajú 
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im už len práce s odvodňovacou mrežou pri rod. dome Slávikovcov, prechod pre chodcov, osvetlenie na 

solár, nakoľko rozhodli nenapájať lampu na verejné osvetlenie a oporné zábradlie. Aktuálne hľadajú 

niekoho, kto by im zábradlie pozváral. Konštatovala, že na každej stavbe, rekonštrukcií je množstvo 

kritikov ale napriek tomu, že obec s firmou nemala žiadne skúsenosti a bola neznáma pre obec, chodník 

vyzerá kvalitne. Zamestnanci firmy museli na stavbe kopať ručne a aj časovo to ide v súlade 

s harmonogramom.  

Poslanec P. Rapčan, Informoval, že prečistia okolo Slávikovcov priepust, aby neprišili prívalové dažde 

a aby mala voda odtekať. Pred cca 5-6 rokmi, keď obec dostala IVECO, tak sa to čistilo poslanec Rapčan 

si pamätal, že vtedy nemali ešte krty. 

Ďalej starostka obce oboznámila, že ju oslovila pani G. Medveďová so záujmom o nevyužitú parcelu 

za železničnou traťou, oproti rod. domu Sojkovcov. Využívať by ju chcela ako malú záhradku 

s víkendovou chatkou resp. záhradným domčekom. Starostka informovala, že o túto parcelu by malo 

pravdepodobne záujem viacej uchádzačov, ide o druh pozemku záhrada. V minulosti chcel tento pozemok 

odkúpiť P. Švanter, ml. avšak potrebná by bola prekvalifikácia druhu pozemku a zároveň ide o parcelu 

v ochrannom pásme železníc čo môže skomplikovať zámer p. Medveďovej.  

Poslanci si premyslia aké podmienky by vo verejnej obchodnej súťaži na tento pozemok určili, budú 

o nich rokovať na budúcom zasadnutí.  

Ďalej preberali potrebu výsadby náhradných stromčekov v areály ZŠ na cca 70 metroch, ktoré by 

oddeľovali ulicu Fľaková od areálu školy. Poslanec Kubaliak navrhol výsadbu niečím kvitnúcim napr. aj 

jablone. Poslanec Račák doplnil návrh výsadby ozdobných čerešní či sliviek. Popremýšľajú a s nápadom 

prídu na obec.  

Poslanci mali na starostku otázku ako je to s neznámou dažďovou rúrou o ktorej na predchádzanom 

zasadnutí hovorili.Starostka obce informovala, že vedie od telocvične ZŠ k plánovaným stavebným 

pozemkom. Zdá sa, že ide o rúru pod pozemkami smerom pod rodinný dom Lubajovcov, ktorá existuje 

už viac ako 60 rokov. Rúra je súčasťou starej infraštruktúry a je nejasné kadiaľ presne vedie, preto by sa 

malo uskutočniť GPS meranie tejto rúry, aby sa získali presné údaje o jej polohe a smerovaní, ktoré by sa 

následne mohli zaznamenať do geometrického plánu. Od minulého zasadnutia urobili skúšačkou dutinu, 

videli meter do hĺbky. Starostka informovala, že bude jasnejšie ktorým pozemkom, keď to bude zamerané 

GPS bude to v geometrickom pláne zaznamenané a vyznačené.   

Poslankyňa Mgr. Dovalová vyjadrila znepokojenie nad stavom potoka na ulici Kraskovská. 

Upozornila na problém vypúšťania odpadu do potoka, naposledy tam videla stáť penu, ktorá nesmierne 

zapáchala. Pripomenula potrebu riešenia situácie s obyvateľmi ulice. 

Poslanec P. Rapčan mal otázku či sa vyhlasovala v rozhlase relácia o zákaze spaľovania. 

Zamestnankyňa M. Kubaliaková informovala, že rozsiahlu reláciu o zákaze vypaľovania hlásila.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová upozornila, že na ulici Hlavná od pošty po hlavnej ulici je problém 

s prechádzaním, nakoľko autá stoja na chodníkoch, pričom máme nové záchytné parkovisko.  

Starostka informovala, že riešila parkovanie na ulici a tiež parkovanie kamiónov na ceste I. triedy 

avšak neúspešne nakoľko sa kamionista len presunul inam.  

  

K bodu 16 

Po vyčerpaní programu rokovania 5. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-

2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. Následne 

vyhlásila zasadnutie za ukončené. 

 

Overovatelia zápisnice:  

 

Igor Bagačka 

Peter Rapčan 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

Mgr. Elena Polóniová 

starostka obce 

 


